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REVISTA PRESEI 
 
 

 Transportatorii ameninta ca lasa pe drumuri 100.000 de oameni din Bucuresti si Ilfov. Ce le-a transmis 
Gabriela Firea 
De principiu, transportatorii de persoane care acopera traseele dintre Bucuresti si Ilfov sunt, in continuare, 
hotarati sa isi suspende toate cursele, pe termen nelimitat, incepand de miercuri, 31 octombrie. Cu toate astea, 
decizia finala privind declansarea protestului o vor lua abia in dupa-amiza zilei de astazi, dupa negocieri cu 
autoritatile din Bucuresti si Ilfov. 
Inca de zilele trecute, Confederatia Operatorilor si Transportatorilor Autorizati Romania (COTAR) anunta ca vrea 
sa suspende cursele dintre Bucuresti si Ilfov, incepand cu finele lunii octombrie. Motivul: pe 31 decembrie 
transportatorilor le expira licentele pe trasee, iar Asociatia de Dezvoltare Intercomunitara pentru Transport Public 
Bucuresti-Ilfov (ADITPBI) n-ar fi facut demersuri pentru organizarea de noi licitatii. Cu alte cuvinte, multi dintre 
transportatori nu stiu daca, de la 1 ianuarie 2019, vor mai avea sau nu de munca. 
Ingrijorarea intreprinzatorilor este cu atat mai mare cu cat, inca de la finele lunii august, ADITPBI a prezentat un 
document in care se prevedea ca parte dintre traseele Bucuresti-Ilfov nu vor mai fi acoperite de privati, ca pana 
acum, ci de masini din parcul Societatii de Transport Bucuresti (STB). 
In aceste conditii, nestiind ce le rezerva inceputul lui 2019, transportatorii avertizeaza ca trag pe dreapta si lasa pe 
drumuri circa 100.000 de oameni care circula zilnic pe trasee Bucuresti-Ilfov. Asta, daca nu cumva autoritatile vor 
veni, in ultimul moment, cu o solutie de compromis, care sa multumeasca pe toata lumea. 
"Negocierile vor incepe astazi, la ora 15:00. Vom merge si vom discuta, dar pana la acest moment, decizia noastra 
ramane neschimbata: urmeaza sa oprim transportul pe rutele Bucuresti-Ilfov", a declarat 
pentru Ziare.com reprezentatul COTAR, Dan Leasa. 
Acesta a mai apreciat ca, in prezent, circa 40 de trasee dintre Bucuresti si Ilfov sunt acoperite de membri ai 
COTAR. Iar potrivit informatiilor Confederatiei, multe dintre ele ar urma sa nu mai fie scoase la licitatie, ci sa fie 
acoperite, de la inceputul lui 2019, de STB. 
Firea: Nu ia fosta RATB toate traseele. Se vor da licente provizorii, daca e nevoie 
In cadrul sedintei de marti a Consiliului General al Municipiului Bucuresti (CGMB), primarul Gabriela Firea a 
declarat ca nu vrea sa scoata privatii de pe trasee. 
"Este o stire falsa, neadevarata. Niciodata nu am afirmat asa ceva, in schimb, prin infiitarea Asociatiei de 
Dezvoltare Intercomunitara Bucuresti Ilfov din care face parte Primaria Capitalei si fac parte toate cele 40 de 
unitati administrative din Ilfov, impreuna luam decizii pentru imbunatatirea traficului in Bucuresti si zona 
metropolitana si STB, in masura in care vom receptiona toate autobuzele pe care le-am cumparat, va fi o 
etapizare ca si in Ilfov sa intre autobuze de la STB, dar nu cu riscul ca in Bucuresti sa se circule si mai greu, timpii 
de asteptare in statie sa fie crescuti. 
Am vorbit cu primarii din Ilfov. STB are deja un serviciu delegat, va intra pe anumite trasee si restul de piata va fi 
acoperita de transportatori privati care vor trebui sa vina la licitatie de trasee care, si asta e o noutate, nu vor fi 
doar din Ilfov, asa cum opereaza acum, ci si din Bucuresti. Cred ca noi ne tinem de cuvant, respectam planurile de 
Mobilitate Urbana Durabila. 
Sub nicio forma nu dorim ca operatorii privati sa intre in faliment, dar si ei trebuie sa inteleaga sa creasca 
conditiile si calitatea oferita cetatenilor, astfel incat calatorii din Bucuresti si Ilfov sa nu poata sa faca o diferenta 
in sensul rau al cuvantului intre transportul oferit de STB si ceilalti operatori privati de transport. Trebuie sa fie 
aceeasi calitate. 
Toate aceste conditii se vor regasi in caietele de sarcini care vor fi finalizate in perioada premergatoare organizarii 
licitatiei. Cat nu mai au licente, se pot da licente provizorii ca sa isi continue activitatea in conditii legale in Ilfov pe 
traseele din acest moemnt. (...) Nu va acoperi fosta RATB toate traseele din Bucuresti si Ilfov, cum fals s-a afirmat 
in aceste zile. Vom acoperi un procent pe care il va comunica conducerea STB, restul va fi acoperit de operatori 
privati care vor trebui sa corespunda criteriilor tehnice si de poluare", a declarat Firea. 
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Ziare.com a solicitat, in scris, de Primaria Capitalei, ADITPBI si Consiliul Judetului Ilfov detalii cu privire la modul in 
care se va desfasurat, incepand cu 1 ianuarie 2019, transportul de persoane in zona metropolitana. Pe masura ce 
vom primi raspunsurile autoritatilor, vi le vom comunica. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Deficitul bugetar la noua luni e de 2,2 ori peste nivelul de anul trecut 
Executia bugetului general consolidat pe primele noua luni ale anului 2018 s-a incheiat cu un deficit de 16,8 
miliarde lei, respectiv 1,77% din Produsul Intern Brut (PIB), conform datelor publicate marti de Ministerul 
Finantelor Publice (MFP). 
In schimb, executia bugetului general consolidat pe primele noua luni ale anului 2017 s-a incheiat cu un deficit de 
6,8 miliarde lei, respectiv 0,81% din PIB. Astfel, nominal, in acest an deficitul bugetar a crescut de aproape 2,5 ori, 
iar ca pondere de aproape 2,2 ori. 
Venituri 
In primele noua luni ale acestui an, veniturile bugetului general consolidat, in suma de 205 miliarde de lei, 
reprezentand 21,7% din PIB, sunt cu 13,6% mai mari, in termeni nominali, fata de aceeasi perioada a anului 
precedent. 
"Se inregistreaza cresteri fata de anul precedent in cazul incasarilor din contributiile de asigurari (+37,3%) si din 
veniturile nefiscale (+19,4%) . Incepand cu luna februarie incasarile din contributiile sociale au fost influentate 
pozitiv de conditiile legislative noi privind transferul contributiilor din sarcina angajatorului in sarcina angajatului, 
reglementate prin OUG nr. 79/2017", au precizat reprezentantii Finantelor. 
De asemenea, MFP a constatat o imbunatatire a colectarii veniturilor din TVA, care au crescut cu 9% fata de 
aceeasi perioada din 2017, ajungand la o valoare de 42,4 miliarde lei, pe primele noua luni ale anului in curs. 
In plus, veniturile din accize au fost in suma de 21 miliarde lei (2,2% din PIB) cu 7,9% mai mari comparativ cu 
perioada similara a anului precedent. 
De asemenea, incasarile din impozite si taxe pe proprietate au crescut cu 4,2% fata de aceeasi perioada a anului 
2017. 
"S-au inregistrat scaderi ale incasarilor din impozitul pe salarii si venit cu 25,3% pe fondul reducerii, incepand cu 
1 ianuarie 2018, a cotei impozitului pe venit de la 16% la 10%, masura care s-a reflectat in incasari incepand cu 
luna februarie 2018", au subliniat reprezentantii MFP. 
De asemenea, s-a inregistrat o diminuare cu 37,2%, fata de aceeasi perioada anului precedent, la taxa pe 
utilizarea bunurilor, autorizarea utilizarii bunurilor sau pe desfasurarea de activitati ca urmare a aplicarii OUG nr. 
52/2017 privind restituirea sumelor reprezentand taxa speciala pentru autoturisme si autovehicule, taxa pe 
poluare pentru autovehicule, taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule si timbrul de mediu 
pentru autovehicule. 
Sumele de la Uniunea Europeana in contul platilor efectuate sunt de 9,4 miliarde lei, cu 25% mai mari decat cele 
incasate in aceeasi perioada a anului trecut. 
Cheltuieli 
Cheltuielile bugetului general consolidat sunt in suma de 221,7 miliarde lei, cu 18,4% mai mari fata de aceeasi 
perioada din anul precedent. 
"Cheltuielile de personal sunt cu 25,3% mai mari fata de aceeasi perioada a anului precedent, cresterea fiind 
determinata de majorarile salariale acordate in temeiul Legii cadru nr. 153/2017 privind salarizarea personalului 
platit din fonduri publice", au mentionat reprezentantii MFP. 
De asemenea, cheltuielile cu bunuri si servicii au crescut cu 9,2% fata de aceeasi perioada a anului precedent. 
"Cresteri semnificative se inregistreaza atat la bugetele locale, cat si la bugetul fondului national unic de asigurari 
sociale de sanatate si la bugetele institutiilor publice finantate din venituri proprii si subventii bugetare", au 
subliniat reprezentantii Finantelor. 
In plus, subventiile sunt mai mari cu 6,7% fata de aceeasi perioada a anului precedent, mentinandu-se la acelasi 
nivel ca procent din PIB, respectiv 0,5%. 
"Dobanzile sunt cu 21,5% mai mari fata de aceeasi perioada a anului trecut, reprezentand 1% din PIB, avandu-se 
in vedere cumularea datelor de plata a dobanzilor aferente mai multor titluri de stat de tip benchmark", au 
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explicat reprezentantii Finantelor. 
De asemenea, cheltuielile cu asistenta sociala au crescut fata de anul precedent cu 12,5%, "fiind influentate, in 
principal, de majorarea cu 9% a punctului de pensie de la 1 iulie 2017, ajungand la 1000 lei, respectiv cu 10% de la 
1 iulie 2018, ajungand la 1.100 lei, de cresterea nivelului indemnizatiei sociale pentru pensionari de la 520 lei la 
640 lei, precum si majorarea si modificarea modalitatii de stabilire a indemnizatiei lunare pentru cresterea 
copilului si stimulentul de insertie", conform MFP. 
Cheltuielile pentru investitii, care includ cheltuielile de capital, precum si pe cele aferente programelor de 
dezvoltare finantate din surse interne si externe, au fost de 15,2 miliarde lei, cu 25,7% mai mari fata de aceeasi 
perioada a anului trecut. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Dancila a terminat evaluarea ministrilor, dar nu da nume. De ce intarzie remanierea Guvernului 
Premierul Viorica Dancila sustine ca evaluarea Cabinetului este gata, insa nu vrea sa precizeze ce ministri sunt 
vizati de remaniere, intrucat asteapta sedinta Comitetului Executiv National al PSD, in cadrul careia se vor lua 
deciziile. 
"Urmeaza sa expun aceasta evaluare in Comitetul Executiv National. Vom hotari impreuna cand va avea loc 
sedinta", a explicat Dancila, marti, la Parlament. 
Intrebat ce ministri ar putea sa ramana fara functii, prim-ministrul a refuzat sa dea nume, insa a precizat cum se 
va decide. 
"Nu va pot da nume. Evaluarea s-a facut in functie de masurile din programul de guvernare. Eu prezint evaluarea, 
dar trebuie sa avem si vot din punct de vedere politic, sa vad care este parerea si sustinerea fiecaruia din 
Comitetul Executiv. Nu pot sa zic 'vor pleca atatia sau raman atatia'", a adaugat Viorica Dancila. 
Ea a reiterat ca decizia de remaniere se va lua "combinat", tinandu-se cont de sustinere politica si evaluare. 
"Vom avea o discutie pe fiecare minister in parte", a mai afirmat Dancila. 
In plus, premierul a mai spus ca inca nu a fost stabilita o data pentru sedinta CExN, insa este "necesar ca intr-o 
saptamana sa o avem". 
Amintim ca premierul Viorica Dancila a promis, saptamana trecuta, ca evaluarea ministrilor din Cabinet va fi gata 
luni, remanierea urmand sa fie decisa cat mai curand. Asta, in contextul in care deputatii dezbat azi motiunea 
simpla impotriva ministrului Justitiei Tudorel Toader, iar miercuri aceasta va fi votata. 
Potrivit unor surse, pentru ca Dragnea nu poate obtine plecarea lui Toader cu acceptul lui Calin Popescu 
Tariceanu, PSD incearca o alta cale, cu mana Opozitiei. Social-democratii s-ar pregati sa voteze motiunea simpla a 
Opozitiei impotriva ministrului Toader si sa foloseasca apoi acest rezultat ca motiv pentru demiterea ministrului. 
Bursa zvonurilor 
De cateva saptamani in spatiul public se vehiculeaza numeroase variante pentru remaniere. Se vorbeste despre 
ministri care vor pleca definitiv, dar si despre unii care vor schimba ministerele. 
Astfel, conform unor surse, Lia Olguta Vasilescu ar urma sa ajunga la Ministerul Dezvoltarii. Ioana Bran ar urma sa 
fie inlocuita de Matei Calin la Sport. In locul lui Paul Stanescu ar urma sa fie numit Nicolae Badalau, iar Rovana 
Plumb ar urma sa ajunga la Ministerul Muncii. 
Felix Stroe s-ar intoarce la Ministerul Trasporturilor in locul lui Lucian Sova, iar Ecaterina Andronescu la Educatie. 
Nici Danut Andrusca nu ar mai ramane la Ministerul Economiei. De asemenea, conform altor voci, nici George 
Ivascu, ministrul Culturii, sau Bogdan Trif, ministrul Turismului, nu si-ar mai pastra portofoliile. 
Situatia pare a fi tensionata si in privinta lui Mihai Fifor, ministrul Apararii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Dancila: Raspunsurile pentru Timmermans pleaca maine catre Bruxelles 
Premierul Viorica Dancila sustine ca ii va transmite, miercuri, prim-vicepresedintelui CE, Frans Timmermans, 
raspunsurile "aplicate" la cele 18 puncte in domeniul Justitiei, dupa care va avea cu acesta o discutie. 
"Am raspuns la toate cele 18 puncte pe care le-a ridicat dl Timmermans, maine vor pleca catre Bruxelles si vom 
avea o discutie cu dumnealui dupa ce va vedea raspunsul detaliat pe fiecare obiectiv in parte", a declarat, marti, la 
Parlament, premierul Viorica Dancila. 
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Intrebata care este pozitia sa de principiu in scrisoarea catre Timmermans, aceasta a raspuns: "Eu nu-mi permit sa 
ma implic in ceea ce priveste Justitia, am dat raspunsurile in functie de cele sustinute atat de ministrul Justitiei, 
cat si de Comisia Juridica din Parlament. Deci nu am spus parerea unuia sau altuia, am dat raspunsuri aplicate 
pliate pe realitatea existenta". 
Ministrul de Externe, Teodor Melescanu, a declarat pe 12 octombrie, la Parlament, ca scrisoarea pe care prim-
vicepresedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, i-a trimis-o premierului Viorica Dancila se refera la Legile 
Justitiei, cu "dorinta ca partea romana sa aiba in vedere o eventuala modificare". 
Prim-vicepresedintele CE, Frans Timmermans, i-a transmis, in data de 4 octombrie, o scrisoare premierului Viorica 
Dancila, in care ii cere lamuriri cu privire la modificarea Codurilor Penale, un raspuns fiind asteptat pana la 
inceputul lunii noiembrie. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Dragnea: Proiectul bugetului de stat este aproape gata. Sper să se înţeleagă cele două partide 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat marţi că proiectul de lege privind bugetul de stat pentru 2019 este 
”aproape gata”, dar că mai trebuie ”să se înţeleagă colegii din Guvern, cele două partide” şi să aprobe unele 
memorandumuri care au fost luate în calcul. 
„Legea bugetului de stat, ca şi proiect, este aproape gata. Urmează joi să mai avem o ultimă discuţie pe proiectul 
privind finanţarea autorităţilor locale şi a proiectelor de dezvoltare locală. De asemenea mai trebuie aprobate 
nişte memorandumuri din Guvern şi sper să se înţeleagă colegii din Guvern, cele două partide, să se aprobe acele 
memorandumuri pentru că ele au fost luate în calcul atunci când s-a construit şi bugetul de stat şi programul de 
guvernare şi într-un interval foarte rezonabil de timp proiectul de lege al bugetului de stat trebuie să fie făcut 
public şi să înceapă procedurile legale”, a declarat preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, în Parlament. 
Întrebat dacă până la sfârşitul anului va mai exista o rectificare bugetară a Guvernului, Liviu Dragnea a răspuns: 
„Eu cred că da, din ceea ce ştiu de astă vară”. 
Preşedintele PSD şi al Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a anunţat, vineri, că, în cel mult două săptămâni, 
trebuie să fie finalizat şi adoptat proiectul de act normativ privind bugetele locale, astfel încât să poată fi 
adoptată, în acest an, Legea bugetului de stat pentru 2019. 
„Legea bugetului trebuie adoptată în acest an. Plecând de la asta, trebuie să ne încadrăm în sens invers. Într-o 
săptămână – două, trebuie să avem o variantă finală, care să se şi materializeze, poate, într-o Ordonanţă de 
urgenţă pentru aceste modificări, ca să poţi să elaborezi bugetul de stat pe un act normativ în vigoare”, a precizat, 
vineri, la Parlament, Liviu Dragnea, referindu-se la noul sistem prin care vor fi alocaţi bani pentru bugetele locale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea: ALDE a solicitat discuţia cu oficialii polonezi pentru că are temeri cu privire la FSDI 
Liviu Dragnea, Călin Popescu Tăriceanu şi ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici s-au întâlnit, marţi, la 
Parlament, cu oficialii polonezi pentru a discuta despre Fondul Suveran de Investiţii. Potrivit liderului PSD, 
discuţiile au loc în urma ”temerilor” ALDE cu privire la înfiinţarea FSDI. 
„Eu sper, eu şi doamna prim-ministru şi toţi colegii noştri, ca într-un termen rezonabil să aibă loc o întâlnire la 
coaliţie, la Guvern, pentru a se debloca ordonanţa care să reglementeze posibilitatea înfiinţării unor compani, 
unor firme care să funcţioneze ca un fond de dezvoltare şi investiţii. Am înţeles că e nevoie de o înţelegere mai 
bună şi s-a solicitat să existe o întâlnire cu cei doi oficiali din Polonia şi cred că a fost o ideebună. Cred că trebuie 
să mai facem una sau mai multe întâlniri până când ajungem la o formă finală sau până când temerile care au stat 
la baza nesusţinerii acelei ordonanţe au dispărut”, a afirmat preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, 
după discuţiile purtate cu oficialii polonezi, în Palament. 
Întrebat dacă sugerează că ALDE are temeri cu privire la Fondul Suveran de Investiţii, Liviu Dragnea a răspuns: „Eu 
nu sugerez asta. Eu spun, nu sugerez. Dar asta nu înseamnă că sunt incorecte sau sunt de criticat. Este într-adevăr 
o decizie importantă”. 
Liderul PSD a precizat că modelul polonez pentru Fondul Suveran de Investiţii este diferit de modelul aprobat în 
programul de guvernare al României. 
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„Eu cred că toată lumea a înţeles în seara asta că vorbim de două lucruri diferite. Fondul Suvean de dezvoltare şi 
investiţii cum a fost prezentat în campanie electorală de către noi şi cum a fost aprobat în programul de 
guvernare de către noi este diferit de ceea ce funcţionează Fondul polonez de dezvoltare, sunt alte reguli. Sigur că 
au aceleaşi obiective, de dezoltare a ţării”, a completat Dragnea. 
Întrebat care a fost scopul întâlnirii cu oficialii polonezi, preşedintele PSD a răspuns: „Nu ştiu, nu am organizat-o 
eu. Eu am participat”. 
Şi preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a afirmat că Fondul Suveran de Investiţii al Poloniei este diferit 
de cel al României. 
„Nu sunt chiar identice cele două proirecte. În modul în care ne-am imaginat noi Fondul polonez pare să aibă un 
camp de acţiune ceva mai restrâns ca instrument financiar în principal. Dar sigur că au câteva rezultate notabile, 
de exemplu achiziţiile unui pachet important din acţiunile băncii PECAO din Polonia, care aparţinea grupului 
Unicredit şi care a devenit în acest fel o bancă poloneză importantă, astfel încât în momentul de faţă, capitalul din 
băncile poloneze reprezintă 50%. În România probabil că ele reprezintă mai puţin de 20%. Au făcut acest lucru cu 
scopul declarant de a stimula economia poloneză. Şi alte exemple care au urmat au fost elocvente în această 
privinţă. Nu am plecat cu intenţia să copiem pe cineva, pentru că nu există două fonduri de dezvoltare identice. 
Într-un fel funcţioneză în Polonia, altfel în Franţa sau în Italia, în Germania, etc. E interesantă experienţa lor. La noi 
nu este niciun impas, decât că trebuie două lucruri făcute: trebuie adoptată prin OUG, probabil acre după aceea 
va veni la dezbatere în Parlament, cadrul general de funcţionare al Fondului de dezvoltare, şi aici trebuie făcută o 
diferenţă între legislaţia lui şi crearea propriu zisă. Probabil în perioada următoare aceste lucrurui vor fi clarificate 
la nivelul Guvernului, atât în ceea ce priveşte cadrul legislative general cât şi soluţia concretă”, a declarant Călin 
Popescu Tăriceanu, după întâlnirea cu oficialii polonezi. 
Întrebat când se va debloca ordonanţa privind Fondul Suveran de Investiţii, preşedintele Senatului a susţinut că 
aceasta se va debloca în momentul în care proiectul „va fi aşezat pe drumul cel bun”. 
„În momentul în care proiectul de ordonanţă referitor la crearea cadrului legislative e unul cuprinzător şi care 
permite sau ne dă siguranţa că acest proiect este aşezat pe drumul cel bun”, a conchis Tăriceanu. 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, a găzduit, marţi, o întâlnire în format extins, cu Jerzy Kwiecinski, 
ministrul investiţiilor şi dezvoltării din Polonia şi cu Pawel Borys, preşedintele Fondului Polonez pentru Dezvoltare. 
La întâlnire au participat şi preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, dar şi ministrul Finanţelor, Eugen 
Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 VOT astăzi în Parlament pe marginea moţiunii simple la adresa ministrului Justiţiei, Tudorel Toader 
Plenul Camerei Deputaţilor votează, miercuri, moţiunea simplă intitulată „Ministrul Justiţiei, un ministru de nota 4 
(patru)”, în care PNL şi USR îi solicită demisia lui Tudorel Toader. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat marţi, în momentul dezbaterii moţiunii la adresa sa, în Camera 
Deputaţilor, că este nevoie de revenirea la normalitate în justiţie, iar aici a pomenit achitările în serie şi 
recuperarea prejudiciilor. 
"Trecând peste discursul politic sau din alte interese, mesajul ci prin activităţile pe care le desfăşurăm la 
Ministerul Justiţiei este acela de revenire la normalitate în înfăptuirea Justiţiei. Revenirea la normalitate, un 
exemplu, cel mai recent, înseamnă să nu ai un cetăţean indiferent de funcţie, dacă e primar sau nu, care să îţi fie 
trimis în judecată, să stea în puşcărie şi apoi să fie achitat. Sigur, îi dă CEDO 3000 de euro despăgubiri. Este un act 
intolerabil în statul de drept şi dacă ar fi un singur exemplu, ar fi bine, dar din păcate vedeţi, că nu aveţi încotro, 
din ce în ce mai multe exemple. Revenirea la normalitate înseamnă să ne cunoaştem şi să ne respectăm 
competenţele", a spus Tudorel Toader. 
Ministrul Justiţiei a vorbit şi despre recuperarea prejudiciilor, ca măsură prioritară în justiţie. 
"Revenrea la normalitate înseamnă norme juridice clare, previzibile, predictibile, pe care să le cunoască să le 
respecte destinatarii normelor, dar şi cei care le aplică. Revenirea la normalitate e să ne racordăm la standarde 
europene, să reducem durata de soluţionare a proceselor, să reducem numărul de achitări, mai ales când e vorba 
că fapta nu există. Revenirea la normalitate e să trecem de la o politică penală represivă, la una preventivă, în care 
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un rol important să aibă recuperarea prejudiciilor. Revenirea la normalitate e să nu mai moară oameni în 
penitenciare", a mai spus ministrul Justiţiei. 
Tudorel Toader a mai spus în Plen că niciun judecător sau procuror nu a recunoscut că a greşit când a trimis în 
judecată un om nevinovat. 
„Pentru multele erori, achitări de oameni nevinovaţi, aţi văzut vreun procuror sau judecător care să spună că <Da, 
am greşit că l-am trimis în judecată ani de zile>, sau urmărire penală, sau că <L-am condamnat şi a stat nevinovat 
în puşcărie>? Categoric, nu. Şi categoric nu vă doresc aşa ceva”, a declarat, marţi, ministrul Justiţei, Tudorel 
Toader, la dezbaterile pe marginea moţiunii simple prin care opoziţia îi cere demisia. 
Ministrul de resort a precizat că a făcut această menţiune ca urmare a faptului că în textul moţiunii simple scrie că 
politicienii condamnaţi penal „se victimizează” şi nu recunosc deciziile instanţelor. 
„Aţi făcut referire la sistemul sovietic. Am văzut că spune în moţiune de nota 4. Autorii moţiunii nu au spus care a 
fost sistemul de referinţă. Repetând de trei ori sistemul sovietic, dl deputat (care a citit moţiunea - n.r.) este tânăr 
şi nu îl bănuiesc că are nostalgii după sistemul sovietic, unde nota de notare, grila, era de la 1 la 5. În acelaşi timp, 
mai e un principiu care spune că cel care te evaluează trebuie să fie cel puţin egal în grad profesional cu tine şi eu 
ştiu că dl deputat ştie conţinutul, proprietatea afirmaţiilor făcute. Azi înţeleg cât de importantă este protecţia, 
liberatatea de exprimare a opiniilor politice, care îţi permite să spui orice, oricând”, a adăugat ministrul Justiţei. 
Referitor la acuzaţiile Opoziţiei cu privire la vizitele exotice pe bani publici, ministrul Justiţiei a declarat că va 
prezenta situaţia deplasărilor din ultimii 5-6 ani de la minister. 
Acesta a adăugat că niciun judecător sau procuror nu a recunoscut că a greşit când a trimis în judecată un om 
nevinovat. Precizările lui Toader au venit ca urmare a faptului că în textul moţiunii simple scrie că politicienii 
condamnaţi penal „se victimizează” şi nu recunosc deciziile instanţelor. 
Toader a mai afirmat, la dezbaterea moţiuniii simple, despre retroactivitatea OUG 92 care modifică Legile Justiţiei, 
aflată în procedură parlamentară şi despre care a vorbit Opoziţia, că toată lumea ar trebui să ştie că această este 
lege civilă, deci nu poate fi aplicată pentru trecut. 
"Mi s-a reproşat de ce numai după 5 zile am vorbit despre neretroactivitatea ordonanţei. Personal nici nu am 
considerat necesar să răspund despre neretroactivitate pentru că e o lege civilă. Toată lumea ştie, care ştie, că 
legea civilă are efecte numai pentru viitor", a răspuns Tudorel Toader. 
Ministrul a făcut referire la importanţa ordonanţei pentru a nu intra în vigoare automat pensionările anticipate. 
"Aţi făcut referire la Secţia de anchetare a magistraţilor, trebuie să scot în evidenţă că cel puţin în două rânduri, 
CCR a spus că soluţia legislativă e constituţională. Să vă aduc aminte că decizia CCR arată că nu încalcă 
independenţa, ci e o formă de garanţeie a indepedenţei. (...) Aţi întrebat ce le-am spus colegilor Comisiei de la 
Veneţia. Cel puţin în două rânduri, când au fost la Ministerul Justiţiei şi au discutat cu alte oficialităţi, au invitat un 
reprezentant al legiuitorului, pentru că altfel eu mă exprimam ca membru al Comisieie si ca membru al 
Guvernului", a completat Toader. 
Ministrul Justiţiei a mai spus că, având în vedere titlul moţiunii simple, respectiv „Ministrul Justiţiei, un ministru 
de nota 4 (patru)”, aleşii partidelor de Opoziţie au nostalgiile sistemului sovietic, unde notarea e de la 1 la 5. 
De asemenea, Toader a anunţat, cu privire la construirea cartierului Justiţiei, că există un memorandum cu Banca 
Mondială pentru finanţare şi că se aşteaptă la Guvern aprobarea PUZ pentru a putea fi continuate procedurile. 
În schimb, deputatul PNL Ioan Cupşa i-a cerut marţi, ministrului Justiţiei, în timpul dezbaterilor din plen pe 
moţiunea simplă împotriva ministrului Justiţiei, să prezinte „probele” pe care le are cu privire la „documentul 
faimos” - dosarul de candidatură al lui Augustin Lazăr la funcţia de procuror general. 
„Care sunt probele pe care le are că acel faimos document, documentul-bombă, se regăsea în dosarul de 
candidatură al domnului Lazăr?”, a întrebat deputatul liberal. 
În replică, Toader a spus că va publica miercuri dimineaţă documentele referitoare la numirea în funcţie a lui 
Augustin Lazăr. Acesta a adăugat, în legătură cu procedura de revocare a procurorului general, că CCR a statuat, 
printr-o decizie, că există şase motive pentru atacarea unui act în contencios administrativ. 
Liviu Dragnea, mesaj pentru PSD la votul privind moţiunea în cazul lui Tudorel Toader: Nu le dau sugestii 
Referitor la votul în plenul de miercuri al Camerei Deputaţilor, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că nu va 
sugera social-democraţilor cum să voteze la moţiunea simplă împotriva lui Tudorel Toader, lăsând la latitudinea 
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fiecărui ales să îşi exercite votul. De cealaltă parte, liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a spus că e rolul 
majorităţii să voteze împotrivă. 
„<<Pentru fiecare dintre noi vine o vreme a evaluării>>, spuneaţi la un moment dat. Astăzi, a sosit timpul să fiţi 
evaluat dumneavoastră, domnule Ministru al Justiţiei, iar în urma evaluării noastre, efectuate în temeiul 
dispoziţiilor constituţionale, am concluzionat că sunteţi un ministru de nota 4!”, se arată în textul moţiunii simple. 
Documentul spune că Tudorel Toader este vinovat de faptul că ridicarea MCV devine un obiectiv tot mai 
îndepărtat pentru români. În moţiune se mai arată că ministrul Justiţiei este „un simplu instrument” în mâna celor 
deranjaţi de justiţia independentă. Pe parcursul a 20 de puncte, PNL şi USR îl acuză pe Toader că a „promovat 
politizarea justiţiei”. De asemenea, ministrul Justiţiei este acuzat că a încălcat legea prin OUG pe legile justiţiei, că 
le-a făcut infractorilor „un cadou” şi că a întors România în perioada Năstase-Stănoiu. 
„Domnule ministru, în afara unor vizite exotice, făcute pe bani publici, cu bilete de avion cumpărate la clasa 
economic, a desenării unor proiecte fantasmagorice cum este cartierul justiţei din Bucureşti, a unor apariţii 
publice în care vă etalaţi dorinţa de avea talent de povestitor, a afirmaţiilor publice prin care aţi afectat 
independenţa sistemului judiciar, în afară de lovitura pe care încercaţi să o aplicaţi luptei împotriva corupţiei, nu 
prea aveţi cu ce vă lăuda de când aţi devenit ministru. Nu aţi făcut mai nimic în folosul justiţiei, ci aţi făcut 
suficient de multe şi de grave lucruri în defavoarea justiţiei, motiv pentru care, în finalul evaluării noastre, după ce 
aţi primit nota 4 (patru), vă rugăm să meditaţi dacă nu cumva a sosit timpul să vă luaţi în primire postul de notar, 
sau să vă reîntoaceţi în avocatură să apăraţi infractori în mod onest, contra unui onorariu, nu pe bani publici!”, 
mai arată PNL şi USR în textul moţiunii simple. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ONU, sesizat cu referire la posibile nereguli ale Jandarmeriei la mitingul din 10 august 
Raportul despre violenţele Jandarmeriei la protestul din 10 august a ajuns la ONU, documentul fiind analizat de 
oficialii Organizaţiei Naţiunilor Unite (ONU), după ce peste 81.000 de persoane le-au cerut sprijinul, în urma 
agresiunilor asupra protestatarilor paşnici, anunţă comunitatea Declic. 
Raportul, realizat la solicitarea Înaltului Comisar pentru Drepturile Omului, prezintă, potrivit Declic, dovezi privind 
abuzurile şi încălcările flagrante ale drepturilor omului într-o ţară membră UE şi NATO, reprezentând şi un semnal 
de alarmă în privinţa folosirii unor gaze şi substanţe lacrimogene împotriva populaţiei civile paşnice. 
”Privim ONU ca pe un organism imparţial şi independent, care poate determina autorităţile de la Bucureşti să 
finalizeze ancheta, să-şi asume responsabilitatea pentru încălcarea drepturilor omului la manifestările de protest 
din România şi să dea publicităţii un raport complet şi exact privind condiţiile în care au fost asigurate ordinea şi 
liniştea publică în data de 10 august. Considerăm că numai astfel poate fi restabilită încrederea socială în 
instituţiile statului şi în mecanismele sale de justiţie”, se arată în raportul întocmit de Marius Stan, director de 
cercetare la Centrul Hannah Arendt pentru studierea totalitarismelor - Universitatea din Bucureşti. 
Raportul include informaţii, interviuri cu victime, dovezi foto şi video, dar şi extrase din legi, care fac referire la 
drepturile omului, dovezile fiind puse la dispoziţie înalţilor oficiali ai ONU şi altor instituţii româneşti şi 
internaţionale. 
Procurorii Parchetului General instrumentează dosarul privind violenţele de la protestul din 10 august din Piaţa 
Victoriei, fiind înregistrate aproximativ 800 de plângeri împotriva jandarmilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Judecatorii au trimis astazi ordonanta lui Toader la CCR. Urmeaza sa se stabileasca un termen 
Curtea de Apel Bucuresti a motivat incheierea de sedinta prin care a sezizat Curtea Constitutionala cu o exceptie 
de neconstitutionalitate a doua articole din ordonanta lui Tudorel Toader de modificare a Legilor Justitiei. 
Este vorba de articolele care se refera la procurorii de la Parchetul General, DNA si DIICOT. 
"Magistratii au motivat astazi incheierea de sedinta si au trimis exceptiile la Curtea Constitutionala. Urmeaza ca 
CCR sa stabileasca un termen si sa ia in discutie posibila neconstitutionalitate", au explicat surse din magistratura 
pentru Ziare.com. 
CCR urmeaza sa stabileasca daca unul dintre articolele OUG poate retroactiva, deoarece ar fi neclar redactat. In 
plus, in cazul DNA, ordonanta prevede ca procurorii trebuie sa fi dat un examen in fata CSM, lucru pe care nu l-a 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
facut niciunul, deoarece prevederea abia a intrat in vigoare. Acest amanunt ar arunca in aer activitatea 
parchetului anticoruptie. 
Exceptia a fost ridicata la Curtea de Apel Bucuresti in dosarul 5811/3/2015 (2180/2018) care-l vizeaza pe Marian 
Zlotea, fost presedinte al Autoritatii Nationale Sanitar Veterinare si pentru Siguranta Alimentelor, condamnat la 
doi ani de inchisoare cu suspendare pentru luare de mita in forma continuata. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Tudorel Toader, despre construirea cartierului Justiţiei: Suntem aproape gata cu totul 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, marţi, la Parlament, cu privire la construirea cartierului Justiţiei, că 
există un memorandum cu Banca Mondială pentru finanţare şi că se aşteaptă la Guvern aprobarea PUZ-ul pentru 
a putea fi continuate procedurile. 
„10, 47 de hectare are terenul de la Biblioteca Naţională care este din anii `80. Au demolat un cartier. Din cei 10, 
47 de hectare jumătate sunt pentru cartierul Justiţiei, jumătate sunt pentru acel program de regenerare urbană a 
primăriei Capitalei. Este un proiect comun, integral. Pentru justiţie, partea de jumătate din teren, este pe partea 
dinspre Biblioteca Naţională. (...) Când am venit eu minister, mi-am luat obligaţia juridică de a clarifica statutul 
terenului. Suntem aproape aproape gata cu totul. Avem memorandum şi acord cu Banca Mondială pentru 
finanţarea construcţiei cartierului Justiţiei. Banca Mondială, pe cheltuiala ei, deja face studiile de prefezabilitate. 
Aşteptăm să avem PUZ-ul să putem continua parcursul”, a declarat Tudorel Toader fiind întrebat dacă are sprijinul 
de la ministerul de Finanţe pentru cartierul Justiţiei. 
Ministrul Justiţiei a adăugat că urmează să fie adoptat un act normativ de expropriere pentru cartierul Justiţiei. 
„După aceea, facem un coridor de expropriere şi ne ducem la legea 255 care facilitează exproprierea care este 
pentru Justiţie. Mergem mai departe şi eu cred că dacă ţinem ritmul acesta respectăm planul urbanistic de zonă. 
Urmează un act normativ de expropriere pentru justiţie şi continuăm procedurile”, a adăugat ministrul Justiţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader vrea ca agentul guvernamental pentru CEDO sa treaca la Ministerul Justitiei 
Ministrul Tudorel Toader a anuntat marti, in plenul in care s-a dezbatut motiunea la adresa sa, ca este in pregatire 
un proiect de lege pentru ca agentul guvernamental pentru Curtea Europeana a Drepturilor Omului sa treaca de 
la Ministerul de Externe, la Justitie. 
"Este un proiect de lege la Ministerul Justitiei ca agentul guvernamental pentru CEDO sa fie preluat de la Externe 
la Ministerul Justitiei. Intrebarea va fi de ce? Ca vrea ministrul Justitiei sa aiba mai multa putere? Nu! Pentru ca 
pana in 2003 a fost la Ministerul Justitiei, este jurisdictionala, nu are rol de reprezentare externa, vom vedea ce va 
fi", a spus Tudorel Toader. 
Agentul guvernamental pentru CEDO este entitatea individualizata prin lege pentru a exercita acest rol de 
reprezentare a statului roman, conferit Ministerului Afacerilor Externe. 
Are printre atributii: 
Intocmeste actele si apararile necesare, infaptuieste orice alte acte procesuale, ia masurile necesare pe plan 
intern si realizeaza orice alte acte sau activitati legate de reprezentarea intereselor statului la Curtea Europeana a 
Drepturilor Omului si la Comitetul Ministrilor; 
Sesizeaza Curtea in numele Romaniei cu o cauza interstatala, pe baza deciziei Guvernului; 
Formuleaza interventia voluntara intr-o cauza aflata pe rolul Curtii, in care reclamantul este un cetatean roman, 
iar paratul un alt stat decat Romania, parte la Conventie; 
Formuleaza propuneri cu privire la desemnarea judecatorului ad-hoc, in cazurile prevazute de Conventie; 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Firea îl atacă pe primarul Sectorului 5, unul dintre marii ei inamici din PSD: Ne-a pus piedici când am încercat 
să ajutăm persoanele din blocul ars 
Gabriela Firea susţine că primarul Sectorului 5 al Capitalei, Daniel Florea, i-ar fi pus piedici în timp ce încerca să 
ajute persoanele care au rămas fără locuinţă în urma unui incediului produs în septembrie în acel sector. Firea mai 
spune că erau fonduri pentru victime. 
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 “Noi, din prima secundă în care s-a întâmplat nenorocirea, ne-am arătat tot sprijinul, mi l-am manifestat. (...) E 
vina mea că primarul a interzis colegilor mei să se ocupe de familii? (...) Nici măcar nu au vrut să ne primească la 
sedinţe, la comandamentul lor pe care l-au avut. S-au dus oamenii din Primăria Municipiului Bucureşti cu forţa la 
Sectorul 5 ca să oferim ajutor şi am fost refuzaţi”, a spus, marţi, primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, în 
cadrul şedinţei Consiliului General Al Municipiului Bucureşti. 
Firea susţine că atunci când a încercat să ajute vcitimele, a fost acuzată că intră peste atribuţiile primarului din 
Sectorul 5. 
“S-a spus că intrăm peste atribuţiile lor şi că o facem intenţionat pentru că domnul primar de la Sectorul 5 şi cu 
nişte colegi de ai mei care au stat în frunte moţ doi ani de zile au probleme politice şi am tăcut din gură. Am spus 
să nu mai punem gaz pe foc, să nu mai transformăm toată administraţia din Bucureşti într-un bâlci politic, dar 
acum când trebuie să înghit aceste lucruri, trebuie să vi le spun. (...) Doamnele de la Sectorul 5 sunau pe ascuns la 
noi şi ne rugau să dăm pamperşi pentru copii, pentru că ei spuneau că au şi nu aveau”, a mai spus primarul 
general. 

 
Gabriela Firea spune că exista fonduri pentru a ajuta victimele incendiului, dar nu a fost lăsată să acorde sprijinul 
necesar. 
Incendiul a avut loc într-un bloc din Sectorul 5 al Capitalei, în luna septembrie, iar locuitorii clădirii au fost cazaţi în 
incinta căminului Liceului „Dumitru Moţoc”. Blocul nu avea autorizaţie ISU la incendiu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea şi Vâlcov participă la o întâlnire organizată de Tăriceanu 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, participă la momentul transmiterii ştirii, la o întâlnire în format extins cu 
ministrul investiţiilor şi dezvoltării din Polonia, Jerzy Kwiecinski, organizată de liderul ALDE, Călin Popescu 
Tăriceanu. 
Preşedintele Senatului a organizat o întâlnire în format extins cu Jerzy Kwiecinski, ministrul investiţiilor şi 
dezvoltării din Polonia, şi cu Pawel Borys, preşedintele Fondului Polonez pentru Dezvoltare. 
La întâlnire, care se desfăşoară la Senat, participă şi preşedintele PSD, Liviu Dragnea. El a venit însoţit de Darius 
Vâlcov, consilier al premierului Viorica Dăncilă. 
În acelaşi timp, deputaţii dezbat moţiunea simplă depusă de Opoziţie împotriva ministrului Justiţiei, Tudorel 
Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Anunț CRUCIAL despre autostrada Sibiu-Pitești, după criticile Corinei Crețu: Autorizația de mediu, estimată 
pentru luna decembrie 
Ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb, a declarat, marți, la Parlament, că autorizația de mediu pentru 
construcția autostrăzii Sibiu-Pitești este estimată pentru luna decembrie, în timp transmiterea documentației 
către autoritățile europene este programată în trimestrul patru al anului 2019. 
„Din 5,8 miliarde euro alocare pe infrastructura de transport, indiferent că vorbim de rutier, naval, aerian, 
feroviar, 4 miliarde sunt subcontractate, deci asta înseamnă că nu mai e nevoie nici de studii de fezabilitate, nici 
de proiect tehnic, nici de licitații. Din 4 miliarde euro, până în momentul de față, am transmis solicitare și s-a 
întors de la Comisia Europeană un miliard de euro pentru infrastructură. Nevoile României sunt enorme”, a 
declarat, marți, într-o conferință de presă la Parlament, ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb, conform 
Mediafax. 
Ministrul a prezentat și situația la „cald” de la Ministerul Transporturilor cu privire la autostrada Sibiu-Pitești. 
„Situația de la Sibiu-Pitești, luată ieri, caldă, de la ministerul Transporturilor. Autoritatea de management pe care 
o gestionez si care gestionează infrastructura mare, de transport, de mediu, apă și canalizare, are în subordine în 
cadrul Ministerului Transporturilor, organismul intermediar. Monitorizăm ce se întamplă în teren (...) Sibiu-Pitești 
are valoare eligibilă de peste 2,4 mld euro. Acum CNAIR se află în procedura de obținere a acordului de mediu, 
estimat pentru luna decembrie 2018, iar obiectivul asumat la nivelul Ministerului Transporturilor este de 
transmitere a cererii către dna comisar Corina Crețu în trimestrul patru al anului 2019. Contractele de execuție 
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pentru loturile 1 și 5 urmează sa fie atribuite dupa finalizarea procedurii de mediu. De asemenea, după finalizarea 
procedurii de mediu, va fi lansată și procedura de licitație pentru lotul 4, urmând ca documentația pentru loturile 
2 și 3 să fie revizuite”, a arătat Plumb. 
Afirmațiile ministrului au venit în contextul în care la aceeași conferință de presă, comisarul european Corina 
Crețu a declarat că o „doare” lentoarea cu care se iau deciziile în România și s-a referit la autostrada Sibiu-Pitești. 
„Și în România s-au modernizat foarte multe drumuri, problema este cu aceste verigi lipsă privind rețelele de 
transport, Sibiu-Pitești, aici pe mine mă doare și vreau să spun că nu cred că este vina unui Guvern, dar cred că 
trebuie să se ia decizii mult mai rapide și să se adopte aceste decizii, deci Sibiu-Pitești se află încă în faza studiului 
de fezabilitate, nu există autorizația de mediu și asteptăm proiecte (...) Se politizează foarte mult, eu cred că 
România putea face mai mult înca dinainte de 2007, Polonia a avut la Bruxelles 1.000 de oameni care s-au pregătit 
să facă proiecte între anii 2002-2004, ceea ce România nu a făcut”, a indicat comisarul european. 
Corina Crețu a vorbit despre acest subiect și luni, anunțând că România a pierdut deja fonduri europene în valoare 
de aproape 2 miliarde de euro pe care le putea folosi în infrastructura de transport. 
„Din cei 19,5 miliarde de euro alocaţi pe fondurile pe care le gestionez, Politica de Coeziune şi de Fondul de 
Dezvoltare Regională, s-au pierdut între 1,8 şi 2 miliarde de euro într-un domeniu sensibil pentru România, cel al 
infrastructurii de transport", a declarat, luni, la București, la conferința EuroIMPACT, Corina Crețu, cu privire la 
fondurile europene absorbite de țara noastră. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Teodorovici: Agenţii economici din statele mai mici din UE au parte de un tratament diferit. Sunt un minus din 
punct de vedere bugetar 
Ministrul de Finanţe, Eugen Teodoroivi, a declarat, marţi, că agenţii economici din statele mai mici din UE, inclusiv 
România, au parte de un tratament diferit în ţările unde încep să facă business. Teodorovici a adăugat că acest 
fapt înseamnă un minus din punct de vedere bugetar. 
„România există pe hartă. Există bine. Poate fi un exemplu pentru ceea ce înseamnă UE în ansamblul său şi nu 
numai. Cum să facem? Cred că este simplu. Să adăugam la cele patru criterii ale dl comisar încă unul şi foarte 
important şi pe care l-am menţionat şi astăzi în discuţia pe care am avut-o împreună şi anume reguli egale pentru 
toţi cei ce sunt în UE astăzi şi nu doar pe hârtie. Agenţii economici din statele mai mici poate, şi astăzi mă refer la 
România, au un tratament din păcate diferit în ţările unde încep să facă business, în ţările în care tranzitează, dacă 
vorbim de companiile de transport şi nu numai. Sunt exemple care din păcate aduc din punct de vedere bugetar 
un minus”, a declarat Eugen Teodorovici, la conferinţa „O politică de coeziune inclusivă pentru o Uniune mai 
apropiată de cetăţeni”. 
De asemenea, ministrul de Finanţe a vorbit şi despre reglementarea regulilor de finanţare din spaţiul UE. 
„Haideţi să vedem ce înseamnă riscul de ţară. Să-l definim şi veţi vedea că la finalul acestei analize argumentul nu 
se susţine. Vorbim de finanţare diferită între membrii UE, fie că sunt persoane juridice, fie că sunt persoane fizice, 
din start au plecat cu un declaj. Acelaşi business pe care vrei să l faci în România, în Cehia, în Croaţia şi în alte state 
mai mici din UE, deci pleci din start cu un handicap, cu un minun, pentru că nu poţi să fii pe piaţa unică la fel de 
competitiv ca un alt european, o altă companie europeană din vestul Europei”, a mai spus Teodorovici. 
La conferinta „O politică de coeziune inclusivă pentru o Uniune mai apropiată de cetăţeni” au mai fost prezenţi 
premierul Viorica Dăncilă, preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, 
deputatul PSD, Florin Iordache, ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb, şi ministrul delegat pentru 
Afacerile Europene, Victor Negrescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Seful Engie: Petrom si Romgaz limiteaza cantitatea de gaze din piata si suntem nevoiti sa importam mai 
scump 
Cei doi producatori romani de gaze, Petrom si Romgaz, au limitat cantitatea de gaze livrata pe piata, astfel ca 
pretul a crescut, iar furnizorii trebuie sa importe mai mult gaz din Rusia, care este si mai scump, a declarat, marti, 
directorul general al Engie Romania, Eric Stab. 
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El a explicat ca toate acestea se vor reflecta in facturile platite de consumatorii finali, care vor trebuie majorate de 
Autoritatea de Reglementare (ANRE). 
"Pretul gazelor pe piata este in crestere din mai multe cauze. In primul rand, aceasta se intampla ca urmare a 
faptului ca gazele de import sunt mai scumpe, dar si din cauza ca nu exista suficient gaz pe piata scos la vanzare 
de producatorii romani, Petrom si Romgaz. Ei spun ca pur si simplu nu mai au gaz", a spus Stab. 
Oficialul Engie a aratat ca la acestea se adauga si obligatia tuturor furnizorilor de a stoca gaze pentru iarna. 
"Speram sa existe mai mult gaz pe piata in primul trimestru al anului viitor, pentru ca, altfel, vom fi nevoiti sa 
importam si mai mult, iar pretul de import este in crestere, fiind legat de cotatiile petroliere", a sustinut el. 
Stab a explicat ca acest lucru este cauzat si de preturile mari de pe piata energiei electrice, care au determinat 
Petrom si Romgaz sa directioneze mai mult gaz din productia proprie catre centralele pe care le detin la Brazi, 
respectiv Iernut. 
Seful Engie a refuzat sa spuna care este pretul gazelor de import cu livrare la iarna, insa a precizat ca a prezentat 
Autoritatii de Reglementare in Energie documente din care reiese ca va fi nevoie de majorarea pretului final. 
Intrebat daca Romania va avea suficient gaz in aceasta iarna, oficialul Engie a raspuns: "Nu stiu, depinde de iarna, 
doar Dumnezeu stie". 
"Trebuie sa fim pregatiti. Trebuie ca Guvernul sa aiba un plan de urgenta, care sa ne spuna ce sa facem si cum sa 
intervenim in caz de necesitate, plan care acum nu exista", a adaugat el.  
(Sursa: ziare.com) 
 

 MAE reacţionează după declaraţia ministrului de Externe al Ungariei, Peter Szijjarto 
MAE a reacţionat, marţi, la declaraţiile ministrului de Externe al Ungariei, Petr Szijjarto, care a criticat dur 
declaraţiile lui Jean Claude Juncker referitoare la Centenar. MAE arată că dezavuează încercările de a critica 
acţiunile legitime şi curajoase care au condus la formarea a României Unite. 
”Ministerul Afacerilor Externe salută declaraţiile preşedintelui Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, 
referitoare la Centenarul Marii Uniri şi la semnificaţiile zilei de 1 Decembrie pentru poporul român, făcute în 
plenul Parlamentului European în data de 23 octombrie, cu ocazia dezbaterii asupra viitorului Europei. Ministerul 
Afacerilor Externe apreciază că acest mesaj reconfirmă încrederea şi aprecierea, la nivel european, faţă de statul 
român, care a adoptat de-a lungul timpului măsuri substanţiale în beneficiul persoanelor aparţinând minorităţilor 
naţionale, corespunzând celor mai înalte standarde de protecţie în materie, angajament pe care România şi-l 
menţine şi pe care îl va urmări în mod constant în toate politicile sale”, arată MAE într-un răspuns acordat 
solicitării MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, oficialii MAE îşi exprimă solidaritatea cu declaraţia lui Jean Claude Juncker. 
”Ne exprimăm totodată solidaritatea cu afirmaţiile înaltului oficial european care subliniază importanţa 
respectării ordinii juridice clădită în Europa ulterior războaielor mondiale, garanţie a stabilităţii şi securităţii în 
plan regional şi ne manifestăm îngrijorarea faţă de retorica autorităţilor de la Budapesta care lansează în spaţiul 
public mesaje care par a pune sub semnul întrebării eforturile care au adus pace şi înţelegere între popoarele 
Europei de astăzi. Ministerul Afacerilor Externe dezavuează ferm orice încercare de a critica acţiunile legitime şi 
curajoase ale reprezentanţilor naţiunii române care au condus la formarea, în 1918, a României Unite, pe baza 
celor 14 puncte prezentate de preşedintele Woodrow Wilson în sesiunea camerelor reunite ale Congresului, 
Senatului şi Camerei Reprezentaţilor SUA, din 8 ianuarie 1918. Ministerul Afacerilor Externe reiterează faptul că 
România înţelege să celebreze anul 2018 – anul Centenarului Marii Uniri – în spirit de unitate, toleranţă şi respect 
reciproc între toţi cetăţenii săi indiferent de etnia acestora şi condamnă orice mesaje sau declaraţii de natură a 
incita la ură sau la conflicte interetnice”, se mai arată în răspunsul transmis MEDIAFAX. 
Peter Szijjarto, ministrul de Externe al Ungariei, a criticat dur declaraţiile lui Jean-Claude Juncker, preşedintele 
Comisiei Europene, care a afirmat că centenarul Marii Uniri de la 1918 reprezintă un eveniment important nu 
doar pentru România, cât şi pentru întreaga Europă. 
"Europa va fi puternică şi unită dacă acceptăm că anumite date ale istoriei aduc bucurie unora, dar amintiri 
dureroase altora", a declarat Szijjarto pentru agenţia MTI. "Nu ne putem aştepta ca cei care regretă astfel de 
evoluţii să se bucure, astfel de aşteptări sunt imorale şi necinstite", a adăugat oficialul ungar. 
  

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Juncker "ar fi trebui să întruchipeze o Europă unită", dar "niciodată nu a făcut asta, indiferent dacă a fost vorba de 
Brexit, criza migraţiei, ori ziua naţională a României", a mai spus şeful diplomaţiei de la Budapesta. 
În discursul său din Parlamentul European, din urmă cu câteva zile, Jean Claude Juncker a afirmat că ziua de 1 
Decembrie este important pentru întreaga Europă, nu doar pentru ţara noastră. „În această zi sărbătorim 
împreună un mare eveniment istoric, care este important atât pentru Romania, cât şi pentru Europa”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CE ne da despagubiri pentru pesta, doar daca autoritatile au luat masuri sa o stopeze. Cifrele nu arata bine 
Comisarul pentru Agricultura, Phil Hogin, informeaza ca parte dintre fermierii romani ramasi fara animale din 
cauza epidemiei de pesta pot fi despagubiti din bani europeni. Cu o conditie, insa: autoritatile romane trebuie sa 
faca dovada ca au luat masurile recomandate de UE pentru a impiedica raspandirea bolii. 
Or, rapoartele Comisiei Europene (CE) din 2016 si 2017 arata tocmai ca autoritatile noastre n-au urmat decat in 
parte recomandarile specialistilor de la Bruxelles. Si nici in acest an nu s-au descurcat prea bine, de vreme ce 
epidemia a scapat de sub control. 
Intr-un raspuns recent acordat europarlamentarului Maria Grapini, comisarul Phil Hogan subliniaza clar ca 
Romania a primit deja bani pentru prevenirea epidemiei de PPA si va continua sa fie finantata - asa 
cum Ziare.com v-a informat deja in urma cu mai multa vreme - in baza unui program multianual la care participa. 
S-ar putea acorda de la bugetul UE si bani in plus, inclusiv pentru despagubirea unora dintre fermierii pagubiti, dar 
numai in cazul in care se va dovedi ca autoritatile au luat masurile necesare pentru a preveni raspandirea bolii. 
Mai exact, Phil Hogan sustine ca: 
"In cadrul politicii agricole comune sunt disponibile mai multe masuri, cu conditia ca masurile veterinare sa fi fost 
adoptate pentru controlul bolii. 
Pe de o parte, in cadrul Programului pentru Dezvoltare Rurala, Romania are posibilitatea de a sprijini activitati de 
transfer de cunostinte si servicii de consiliere pentru a informa producatorii, precum si posibilitatea de a-i sprijini 
pe fermierii care doresc sa treaca la alt tip de productie sau activitate agricola sau non-agricola". 
Asa cum Ziare.com a relatat, in repetate randuri, in anii 2016 si 2017, rapoartele facute de reprezentantii DG 
Sante (organism al Comisiei Europene) au scos la iveala faptul ca Romania nu isi respecta pe deplin angajamentele 
asumate in cadrul programului. 
Un porc despre care echipa de interventie spunea ca pare atins de boala, intins pe sosea. Foto: Ziare.com 
O noua inspectie a DG Sante a avut loc, in acest an, in perioda 17-25 octombrie. Ziare.com v-a oferit, in premiera, 
agenda vizitei si locurile pe care specialistii veniti de la Bruxelles urmau sa le viziteze. Ce au descoperit, pe teren, 
reprezentantii CE nu stim, iar concluziile raportului urmeaza sa fie facute publice abia in urmatoarele luni. 
Cu toate astea, din ce am vazut, urmarind de la fata locului lupta cu pesta, autoritatile au fost departe de a-si face 
treaba impecabil. 
Sa luam un exemplu simplu: echipele de ucidere n-au respectat regulile stabilite chiar de Autoritatea Nationala 
Sanitara Veterinara si pentru Siguranta Alimentelor (ANSVSA) privind ingroparea porcilor ucisi preventiv. Mai 
exact, in loc sa izoleze gropile cu folie, cum cerea procedura, echipele aruncau porcii direct in pamant. La 
solicitarea Ziare.com, autoritatile au sustinut ca ceea ce se intampla in teren e gresit si ca vor lua masuri. Dar 
practicile au continuat. 
Ramane sa aflam ce cred specialistii europeni despre aceste incalcari de procedura, dar si daca modul in care 
actioneaza, in general, autoritatile romane merita finantat, in continuare, din bani europeni. 
La urma urmei, chiar daca autoritatile sustin ca si-au facut treaba ca la carte - potrivit informatiilor pe 
care Ziare.com vi le-a oferit deja - dintre toate statele membre UE, in Romania pesta a facut cele mai mari 
pagube, in acest an. Iar numarul focarelor - ajuns deja la aproape 1.050, in 16 judete - tot creste, de la o 
saptamana la alta. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 A fost lansat noul tractor 100% românesc. Preț, caracteristici și dotări 
IRUM Reghin a lansat în anul Centenarului Unirii primul tractor 100% românesc, conceput şi construit de inginerii 
societăţii, la 15 ani de la dispariţia producţiei de tractoare româneşti. 
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Primul tractor românesc, TAGRO, este un tractor conceput și realizat pe platforma IRUM Reghin. 
Proiectul TAGRO a fost realizat în Centrul de Cercetare și Dezvoltare pentru Utilaje Agricole și Forestiere - IFOR - 
care funcționează la Reghin. Acest centru a fost înființat de grupul de firme MAVIPROD, în incinta fabricii IRUM și 
a presupus o investiție de 2,65 milioane de euro reunind aproximativ 50 de ingineri români.  
Investiția în concretizarea proiectului TAGRO a însemnat alți 4.000.000 de euro puși la dispoziție de grupul 
MAVIPROD, acționarul IRUM. TAGRO este primul tractor agricol românesc produs după o pauză de 10 ani. 
Acest tractor este destinat cu precădere fermelor mici și mijlocii și va fi vândut atât pe piața internă, cât și pe cele 
externe. TAGRO va avea toate dotările necesare unui tractor modern, inclusiv comenzi prin radio și aer 
condiționat. Înainte de lansare, tractorul a fost testat în România și în Italia, iar până la finalul acestui an se va 
finaliza procesul de omologare în cadrul Registrul Auto Român București. 
Prețul de pornire pentru un astfel de tractor agricol va fi de 34.500 de euro. Producția în serie va începe în aprilie 
2019, iar conducerea IRUM Reghin estimează că în primul an vor fi produse și vândute 200 de tractoare, în 2020 
va fi depășit pragul de 300 de tractoare TAGRO, iar în 2021 vor urma alte 500 de tractoare TAGRO.  
Primul tractor agricol românesc este un dar pe care IRUM îl face României în Anul Centenarului Marii Uniri. Însă 
2018 este și anul în care se împlinesc 65 de ani de la fondarea IRUM și 25 de ani de la fondarea grupului 
MAVIPROD, acționarul majoritar al fabricii de tractoare din Reghin. 
Fabrica IRUM a fost fondată în anul 1953, pentru a repara utilaje și mecanisme agricole și forestiere. În anul 1969, 
la IRUM a început producția de tractoare articulate forestiere. În anul 1993, familia Oltean, a fondat grupul 
MAVIPROD. Administrat cu inteligență, acest grup a fost capabil să cumpere, în anul 1996, pachetul majoritar de 
acțiuni de la IRUM Reghin. Această tranzacție a însemnat salvarea de la faliment a fabricii din Reghin. După ani de 
modernizare, IRUM Reghin a intrat, în anul 2007, într-un parteneriat cu Uzinele Tractorul din Brașov pentru a 
produce împreună un tractor agricol românesc, însă falimentul uzinei brașovene a pus capăt acestui proiect. 
Însă în anul 2010, IRUM Reghin a început producția de tractoare agricole în parteneriat cu Uzinele Belarus. 
Treptat, producția a crescut, iar în prezent IRUM Reghin vinde anual câte 500 de tractoare pe piața românească. 
Acest lucru înseamnă 20 la sută dintr-o piață în care sunt vândute anual 2.500 de tractoare noi.  
Un alt punct de cotitură în evoluția fabricii de tractoare a fost reprezentat de deschiderea Centrului de Cercetare 
și Dezvoltare IFOR, în anul 2015. Astfel, la capătul a trei ani de eforturi susținute, echipa Centrului a reușit să 
producă cel mai spectaculos rod al unei tradiții de 65 de ani: TAGRO. 
„Am urmărit dezvoltarea unui produs care să fie destinat fermierilor mici și medii, dar și fermierilor mari care 
folosesc și acest tip de tractoare pentru diferite activități unde nu se pretează tractoarele cu o putere mai mare. 
Focusul numărul unu a fost crearea unui tractor care să aibă un raport calitate preț competitiv și care să poată fi 
exportat cu brio oriunde în lume. În ceea ce privește designul acestui tractor, s-a urmărit creearea unei identități 
vizuale unice și proprii, care să fie cel puțin la nivelul oricărui mare producător mondial și să reprezinte fundația 
viitoarelor dezvoltări IRUM, în gama agricolă. Astfel, am ținut cont de aspecte legate de confort și dimensiuni, 
dorindu-ne să păstram același logo, aceeași linie tradițională a tractoarelor noastre. Un accent important s-a pus 
și pe partea de ergonomie și siguranță a utilizatorului final, elemente care putem spune cu mândrie că sunt la cele 
mai înalte standarde”, spune Mircea Oltean, CEO-ul IRUM Reghin. 
Caracteristicile TAGRO sunt următoarele: 
Motor FPT 86, 95, 102 CP 
Norma de poluare: Stagiu IV final 
Capacitate cilindrică: 3 387 cm³ 
Putere: 102 Cp ( 75Kw ) 
Cuplu maxim: 430 Nm la 1 400 rpm 
Filtru de aer: uscat  
Rezervor combustibil: 110 l 
Rezervor AdBlue: 20 l 
Cutie de viteze: Shuttle cu 12 viteze de mers înainte și 12 viteze de mers înapoi  
Inversor mecanic 
Blocare diferențial: electrohidraulică 
Tracțiune: 4 x 4 
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Cuplare tracțiune 4 x 4: electrohidraulică 
Priza de putere spate: Independentă cu 540 / 1 000 rpm. 
Debit pompă hidraulică: 60 litri / min 
Capacitate de ridicare în tiranți spate: 4 400 kg, cu Sistem Auto Lift 
Cuple hidraulice spate: 2 perechi 
Certificată ROPS și FOPS, vizibilate sporită, scaun operator cu pernă de aer, centură de siguranță, scaun pasager 
cu centură, girofar, ștergătoare cu spălator parbriz față/spate, geam spate cu degivrare 
Aer condiționat 
Oglinzi retrovizoare 
Faruri de lucru: 2 față / 2 spate  
Echipare radio  
IRUM Reghin a fost fondată în anul 1953 cu scopul de a produce, întreține și repara utilaje și mecanisme agricole 
și forestiere. Experiența acumulată în acest domeniu a reprezentat premisa pentru dezvoltarea și maturizarea 
proiectului primului tractor agricol românesc. 
În prezent, IRUM are aproape 500 de angajați, iar cifra de afaceri pe anul 2017 la nivelul grupului MAVIPROD din 
care care face parte și IRUM este de 40 milioane de euro. 
Tractorul poate fi vizitat în cadrul târgului INDAGRA (31 octombrie - 4 noiembrie) - platforma V5, STAND 08, 19. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 MARŞUL CHITARELOR | Mii de persoane, la comemorarea victimelor din Colectiv: Nu am uitat, vrem dreptate  
Mii de persoane au participat, marţi seară, la marşul de comemorare a victimelor din clubul Colectiv, pentru a 
arăta că nu a fost uitată ziua de 30 octombrie 2015. 
Ora 19.30: Peste 2.000 de persoane au pornit, marţi seară, într-un marş de comemorare a victimelor din clubul 
Colectiv. Oamenii au aprins torţe şi merg către Clubul Colectiv în ritmuri de chitară. 
Peste 2.000 de persoane, potrivit unor surse, au pornit în marş către Clubul Colectiv, în linişte, pentru a le aduce 
un omagiu victimelor incediului din 30 octombrie 2015. Oamenii au aprins torţe şi merg în ritmuri de chitară către 
Club, ţinând în mână flori, lumânări şi drapelul României. 
Ora 19.00: Peste 100 de persoane participă, marţi seară, la marşul de comemorare a victimelor din clubul 
Colectiv, pentru a arăta că nu a fost uitată ziua de 30 octombrie 2015. Oamenii spun că tragedia a devenit un 
simbol, deoarece atunci s-a strigat pentru prima oară „Corupţia ucide”. 
Peste 100 de persoane se află, potrivit organizatorilor, în Parcul Unirii din Capitală, pentru a participa la marşul de 
comemorare victimelor tragediei din clubul bucureştean Colectiv. Oamenii au adus flori şi vor aprinde torţe, 
pentru a arăta că nu a fost uitat momentul 30 octombrie 2015. 
„Nimic nu s-a schimbat. Ar trebui să se schimbe radical sistemul, care este terminat la ora actuală. Să facă spitale, 
să se bage aparatură. Există aparatură nefolosită. Avem mult de învăţat. Trebuie să ne mai şi trezim. Şi să plece 
guvernanţii care nu au făcut nimic. După cum se vede, au trecut trei ani de la Colectiv, nu s-a făcut nimic, nu s-au 
găsit vinovaţii. După părerea mea, sunt responsabili patronii Clubului care nu aveau autorizaţie, clubul nu a fost 
construit cum trebuie. Şi autorităţile au o parte din vină, poate chiar mai mult. Aici comemorăm trei ani de la 
Colectiv. Nu i-am uitat, nu îi vom uita, vrem dreptate şi să se trezească românii care încă dorm”, a declarat Denisa. 
Un alt participant la manifestare a venit cu chitara, pentru a-şi exprima preţuirea faţă de chitariştii trupei 
Goodbye to Gravity. 
„Am fost prieten cu Pascu (chitaristul trupei Goodbye to Gravity, care şi-a pierdut viaţa în incendiu n.r.), iar pe 
Mihai Alexandru l-am învăţat la chitară când era mai mic. Mihai Alexandru, un chitarist foarte bun. Dumnezeu să-i 
ierte pe toţi. (...) Pe noi ne conduc copiii comuniştilor. Dacă e să se schimbe ceva, să vină o altă generaţie, cu 
vârsta de până în 40 de ani, cu o mentalitate de democraţie, nu de harababură. (...) Eu am cântat folk în clubul 
respectiv cu mulţi copii, cunosc clubul. (...) Nu trebuia să le dea autorizaţii pentru artificii. Dacă nu erau artificii, 
acolo era cel mai frumos concert pentru acea lansare (de album, a trupei Goodbye to Gravity, n.r.). Ne-am strâns 
în memoria lor”, a spus Toni, un chitarist ce şi-a adus instrumentul la marş. 
O altă femeie a venit în semn de solidaritate cu o mamă care şi-a pierdut copilul în incendiul de acum trei ani. 
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„Sunt cunoştinţă cu o mamă care şi-a pierdut băiatul în Colectiv. Justiţia să fie independentă şi să-şi facă datoria. 
Dacă avem justiţie indepedentă, putem avea încredere că dosarele Colectiv, Mineriada, Revoluţie, 10 august se 
vor soluţiona. Îmi place să spun că instituţiile statului sunt o salată de boeuf, iar justiţia este maioneza. Dacă 
maioneza se taie, nu mai avem salată. Autorităţile sunt vinovate pentru că s-au dat şpăgi, s-au dat autorizaţii de 
funcţionare fără acoperire, nu au fost controale. (...) Tragedia este un simbol, e momentul când am strigat 
Corupţia ucide. Şi într-adevăr ucide. În seara asta nu se strigă, ci mergem să ne întâlnim cu ei, cu cei care sigur ne 
văd de undeva, de acolo”, a declarat Teodora Vlad. 
Asociaţia Colectiv GTG 3010 organizează, marţi seară, o campanie denumită "Marşul Chitarelor". Potrivit 
programului manifestării, între orele 18.30 - 19.30, oamenii se vor aduna în Parcul Unirii, pe trotuarul dinspre 
magazinul Unirea, iar între orele 19.30 - 20.30, se vor deplasa pe traseul: Parcul Unirii (trotuarul dinspre 
magazinul Unirea), traversarea intersecţiei Bd. I.C. Brătianu cu Bd. Unirii, Pod Şerban Vodă, Splaiul Unirii, str. 
Bucur, Piaţa Bucur. 
Traficul rutier va fi închis şi reluat progresiv pe traseul de desfăşurare al marşului, cu avizul Comisiei Tehnice de 
Circulaţie din cadrul PMB şi al Brigăzii Rutiere. 
Marţi, 30 octombrie, se împlinesc 3 ani de la tragedia din clubul bucureştean Colectiv. În urma incendiului, au 
murit la faţa locului 26 de persoane, iar apoi mulţi dintre răniţii internaţi, numărul victimelor ajungând atunci la 
64. Printre cei care şi-au pierdut viaţa în urma tragediei erau artişti, fotografi, jurnalişti, olimpici şi studenţi. 
Ulterior, la un şi 9 luni după tragedie, un alt tânăr a murit, ridicând bilanţul total la 65. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis răspunde invitației lui Emmanuel Macron. Președintele pleacă la Paris peste două săptămâni 
Șeful statului Klaus Iohannis va fi prezent la Paris, în perioada 10-11 noiembrie, unde va participa la mai multe 
evenimente dedicate Centenarului Armistițiului, care a pus capăt ostilităților din cadrul Primului Război Mondial. 
Invitația a fost făcută de președintele Franței, Emmanuel Macron. 
"Cu acest prilej, la Arcul de Triumf, va avea loc ceremonia Centenarului Armistiţiului, la care Președintele 
României va fi prezent, alături de liderii țărilor beligerante din Primul Război Mondial, precum şi cei ai țărilor care 
au sprijinit efortul de război", a anunțat Administrația Prezidențială. 
Șeful statului român va participa și la deschiderea Forumului de Pace de la Paris, o inițiativă a președintelui 
Franței, Emmanuel Macron, care își propune să genereze proiecte concrete în spiritul multilateralismului și al 
cooperării contemporane, în sprijinul păcii, potrivit sursei citate. 
Totodată, președintele Iohannis se va întâlni, la Paris, cu studenți, masteranzi și doctoranzi români din regiunea 
pariziană, implicați în cercetarea științifică. Întâlnirea, care va fi organizată la ambasada României la Paris, este 
dedicată contribuției românești la dezvoltarea științei și tehnicii în Anul Centenarului Marii Uniri, conform sursei 
menționate. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 A fost demarată campania de semnături pentru modificarea Constituției: Unirea cu Republica Moldova 
Reprezentanţii Asociaţiei Acţiunea 2012 au lansat, marţi, la Iaşi, campania de semnături "Un milion pentru Unire", 
primul semnatar fiind primarul Mihai Chirica. Preşedintele Asociaţiei Acţiunea 2012, George Simion, a declarat că 
demersul vizează adunarea de semnături pentru revizuirea Constituţiei privind introducerea unui preambul în 
care va fi menţionată ideea de reîntregire naţională. 
George Simion a precizat că această campanie de strângere de semnături, "Un milion pentru Unire", se 
desfăşoară pe teritoriul României, Republica Moldova şi în Diaspora. 
„Ne dorim punerea în acord a Declaraţiei din 27 martie 2018 (declaraţia comună privind reîntregirea naţională 
prin unirea cu Basarabia - n.r.), cu textul constituţional. De aceea în An Centenar propunem societăţii româneşti 
de pe ambele maluri ale Prutului un preambul la modificarea Constituţiei care să prevadă reîntregirea naţională 
pe cale paşnică şi fără amestec dinafară. Considerăm că este un fel prin care statul român îşi poate asuma 
proiectul reîntregirii ca proiect de ţară. (...) Noi vrem reîntregirea naţională, ceea ce Stalin şi Hitler au rupt prin 
pactul Ribbentrop-Molotov”, a declarat George Simion, potrivit Agerpres. 
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Primarul Mihai Chirica a declarat, la rândul său că, Iaşiul va da startul acestei campanii de strângere de semnături 
prin care în cele din urmă să se încerce, după validarea lor, modificarea Constituţiei în sensul recunoaşterii 
graniţelor tradiţionale ale României de la Nistru până la Tisa. 
„Nu ne interesează suveranitatea altor state. Nu ne interesează teritoriile altor popoare. Pur şi simplu este o 
reparaţie istorică care trebuie făcută în concordanţă cu tratatele internaţionale la care a aderat şi România şi 
celelalte state implicate în pactul Ribbentrop-Molotov, nerecunoscut de altfel de nimeni, şi care a fost chiar 
invalidat chiar de Senatul SUA în anul 1991”, a spus Mihai Chirica. 
De altfel el a fost şi primul semnatar al acestui demers iniţiat de Acţiunea 2012. 
„Nu e mult 500.000. Important e să ducem gândul până la capăt, să nu-l abandonăm. Trebuie să arătăm că putem 
fi o ţară respectabilă în Europa şi în lume dar care nu-şi uită istoria corectă, adevărată, civilizată, care a fost 
răsturnată de vremurile nefavorabile de atunci. (...) Ceea ce ne dorim este ca gândul unirii să pornească de la 
toată lumea din suflet, fără să fie animat doar de momente speciale legate de Ziua Naţională, de Ziua Drapelului, 
de alte zile importante. (...) Iaşiul a fost şi va rămâne locul în care gândul unirii nu va înceta niciodată”, a declarat 
primarul Chirica. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 NATO și Rusia se reunesc într-o încercare de a evita o nouă cursă a înarmării în Europa, similară cu cea din 
Războiul Rece 
Aliaţii şi Moscova se reunesc, miercuri, la Bruxelles, în cadrul Consiliului NATO-Rusia, la nivel de ambasadori, într-o 
încercare de a evita o nouă cursă a înarmării în Europa, după decizia Statelor Unite de a se retrage din Tratatul INF 
de interzicere a armamentului nuclear cu rază intermediară de acţiune, încheiat în timpul Războiului Rece, 
relatează AFP, informează News.ro. 
Această întâlnire a fost precedată de o reuniune a reprezentanţilor celor 29 de state membre ale Alianţei Nord-
Atlantice, în cursul căreia europenii le-au cerut americanilor să revină asupra deciziei de a se retrage din Tratatul 
INF, încheiat în 1987. 
Tensiuni provocate de manevre NATO în curs în Norvegia constituie fundalul reuniunii Consilului. 
Întâlnirea urmează să încerce să dezamorseze o nouă tensionare a relaţiilor între cele două blocuri, care s-au 
deteriorat după anexarea Crimeei de către Moscova, în 2014. Cele două părţi au reluat dialogul la 31 mai, într-o 
reuniune a Consilului NATO-Rusia. 
Niciun detaliu nu a fost comunicat despre reuniunea de miercuri, la sediul NATO. 
Un diplomat european a declarat că Moscova a cerut o discuţie despre Tratatul INF, care interzice rachetele cu 
rază medie de acţiune. 
Preşedintele rus Vladimir Putin a avertizat, săptămâna trecută, că abandonarea acordului cu privire la aceste 
rachete ar putea să conducă la o nouă cursă a înarmării şi a ameninţat că reacţioneze ca atare, în cazul în care 
Statele Unite ar desfăşura noi rachete pe teritoriul european. 
Statele Unite nu sunt susţinute de către aliaţii lor europeni în noua înfruntare cu Moscova angajată de către 
preşedintele american Donald Trump. 
NATO a acuzat Rusia că a încălcat Tratatul INF prin dezvoltarea unui nou program de rachete, cu rază 
intermediară, de tip SSC-8, potrivit denumirii NATO. 
Însă aliaţii ”nu vor un nou Război rece şi o nouă cursă a înarmării”, a avertizat Jens Stoltenberg la 24 octombrie. 
”Eu nu cred că membrii NATO vor accepta să desfăşoare armament nuclear suplimentar în Europa, pentru a 
programului rus de rachete SSC-8”, intitulat 9M729 în Rusia, declara secretarul general al NATO. 
(Sursa: news.ro) 
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